
  

Zápis ze zasedání AS PřF UJEP 

konaného dne 19. 2. 2025 

Přítomní: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D. 

  Ing. Markéta Gloneková Ph.D. 

  Ing. Viktor Greguš 

  PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. (předseda AS PřF UJEP) 

Dita Richterová 

  RNDr. Petr Ryšánek, Ph.D. 

  Mgr. Květuše Sýkorová 

  Alex Schönfelder (dorazil 13.02) 

  Adéla Uxová (místopředsedkyně AS PřF UJEP) 

  Lukáš Wilda 

Nepřítomni:  

Omluveni: Bc. Alice Charvátová  
Mgr. Stanislav Pařez, Ph.D.  

Mgr. Kristýna Rybová, Ph.D. 

Ing. Magda Škvorová, Ph.D. (připojena online) 

  Mgr. Marcel Štofik, Ph.D. 

Tajemník:  Jakub Verner 

Hosté: RNDr. Regina Herma, Ph.D. (proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP) 

Ing. Petr Lauterbach (tajemník PřF UJEP) 

RNDr. Martin Švec, Ph.D. (proděkan pro studium PřF UJEP) 

doc. RNDr. Michal Varady, Ph.D. (děkan PřF UJEP) 

PhDr. Jaroslav Zukerstein, Ph.D (proděkan pro vědu a výzkum PřF UJEP) 

 

Návrh programu zasedání: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Projednání dokumentu Zhodnocení plánu realizace strategického záměru PřF UJEP pro rok 
2024. 

3. Různé. 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

Zahájení: 13.00 

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno je 9 z 15 členů. 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP, členů vedení PřF 

UJEP a hostů. 

 

 

1. Schválení programu zasedání. 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání 

a k případnému doplnění bodů. Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu žádné připomínky. 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení. 

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program mimořádného zasedání. 

hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

2. Projednání dokumentu Zhodnocení plánu realizace strategického záměru PřF UJEP pro rok 
2024. 

13.02 dorazil senátor Schönfelder 

 

Předkladatelem tohoto bodu byl děkan PřF UJEP Varady. Popsal, že tento dokument nepatří 

mezi ty, které AS PřF UJEP povinně schvaluje, schvaluje ho Vědecká rada PřF UJEP a kolegium 

děkana. Zhodnocení plánu realizace strategického záměru PřF UJEP pro rok 2024 navazuje na 

dokument, který je zveřejněn na stránkách PřF UJEP Strategický záměr fakulty 2021+ a popisuje 

jeho dosavadní plnění. 

 Proděkan Švec připomněl, že část dokumentu, kterou měl on na starosti, posílal k nahlédnutí 

později. 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl se zeptal, jaké jsou výhledy pro smluvní výzkum. Proděkan 

Zukerstein odpověděl, že důležitou součástí jsou podmínky pro výzkum, které popisuje směrnice 

děkana, která obsahuje mimo jiné motivační nástroje pro motivaci jednotlivých pracovišť výzkum 

realizovat. Otázka objemu smluvní činnosti je v gesci jednotlivých vedoucích pracovišť, případně 

osoby odpovědné za smluvní výzkum fakulty, kterou je Ing. Josef Šimek, Ph.D. Dle názoru vedení 

PřF UJEP má fakulta potenciál smluvní výzkum rozvíjet a pomoci tím regionu i nadregionu. Dále 

dodal, že v souvislosti s plánem vytvoření centra aplikovaného výzkumu MATECH, je prováděn 

průzkum absorpční kapacity regionu i mimo region, tudíž se ví, že zájem o smluvní výzkum je. 

V plánu je také centrum pro transfer technologií a znalostí. 

AS PřF UJEP projednal hodnocení plánu realizace strategického záměru PřF UJEP pro rok 

2024. 

 

 

 



  

3. Různé. 
Senátor Fišer vznesl dotaz ohledně odměn na víkendovou práci, konkrétně jak je těmito 

odměnami pokrytý čas strávený zkoušením studentů kombinovaného studia. Tajemník PřF UJEP 

Lauterbach odpověděl, že zkoušející obdrží příplatek za víkendovou výuku, ale odměna ve výši 

150 Kč za hodinu se týká pouze hodin prezenční výuky. 

Děkan PřF UJEP Varady doplnil, že je náročné vyhodnotit počet hodin strávených zkoušením. 

Může se jednat o hodinový test pro 20 studentů a zároveň se stejný počet studentů může zkoušet 

ústně po dobu 10 hodin. 

Předseda AS PřF UJEP popsal situaci na katedře matematiky, která byla před zavedením 

příplatků za práci o víkendu. Tedy že víkendové zkouškové termíny pro studenty kombinovaného 

studia, kterým je jeden z víkendových dnů vyhrazen jako studijní, mohly být nanejvýš dva, musely 

být hromadné a musel je schválit vedoucí katedry. Řešením je také zkoušet pátky odpoledne, kde 

by ale mohlo docházet k neadekvátním výkonům studentů v kontextu vlastní pracovní činnosti, 

kvůli které studují kombinovaně. 

V reakci na to tajemník PřF UJEP Lauterbach zdůraznil, že zkoušející obdrží příplatek. Ten 

však může dle předsedy AS PřF UJEP při hodinové mzdě 300 Kč činit 30 Kč, což ani při 

čtyřhodinovém zkoušejícím bloku nepokryje náklady na tento zkouškový termín. 

Zkušenost děkana PřF UJEP Varadyho je taková, že kromě jednoho případu neměl nikdy 

nikdo ze studentů problém nechat se vyzkoušet v pátek odpoledne. Předseda AS PřF UJEP Přibyl 

nesdílí podobnou zkušenost, neboť studentů kombinovaného studia katedry matematiky a katedry 

informatiky, jejíž studenty též vyučuje, je na 60 a případů, kdy někdo v pátek nemůže z pracovních 

důvodů je obvyklá. 

Tajemník PřF UJEP Lauterbach upozornil na to, že akademik je za svou práci normálně 

odměněn, že nepracuje zadarmo. 

Senátor Ryšánek se zeptal, jak byly zkouškové termíny akademikům placeny před 

zavedením vnitřního mzdového předpisu. Předseda AS PřF UJEP Přibyl připomněl svá dřívější 

slova, která ale nemohla souhlasit senátorka Gloneková, na jejíž katedře zkouškové termíny 

placeny nebyly.  Děkan PřF UJEP Varady dodal, že současným řešením došlo ke sjednocení 

napříč pracovišti.  

Předseda AS PřF UJEP Přibyl popsal rozdíl mezi zadáním počtu hodin víkendových 

zkouškových termínů, kdy dříve akademik zapisoval počet zkouškových hodin podle toho, kolik 

jich proběhlo, zatímco dnes zadává akademik počet předpokládaných hodin do systému STAG. 

Tyto informace následně vyhodnocuje zaměstnanecké oddělení.  

 

Děkan PřF UJEP Varady informoval o průběhu řešení potíží v mezisektorovém výzkumu se 

splolečností Zentiva. Společnost Zentiva nedokázala dodat potřebné podklady o tom, že není ve 

finančních potížích. Podle neoficiálních informací by MŠMT nemělo PřF UJEP přidělit finanční 

prostředky, které by byly poskytnuty v případě, kdy by se společnost Zentiva nejevila být ve 

finanční tísni. Jednání se Zentivou probíhala přes celé léto 2024, kdy mohla padnou informace, že 

 



  

by mohlo dojít k problémům, ale to se nestalo, a tak PřF UJEP vznikly nemalé náklady při přípravě 

prostředí pro zahájení projektu. Dalším postupem bude kontaktování rektora UJEP doc. RNDr. 

Jaroslava Koutského, Ph.D. s prosbou o napsání rektorského dopisu, který mi směřoval na 

management Zentivy s výzvou o zahájení jednání zaměřených na sanaci škod a případně další 

spolupráce, která by ale byla již hrazena z jejich strany.  

 

Další body do sekce Různé předloženy nebyly. 

 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poděkoval všem přítomným za účast. 

 

Ukončení: 13.32 

Zapsal: Jakub Verner 

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. 

předseda AS PřF UJEP 

 


